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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 6/2022  

konaného dne 16. 6. 2022 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 6. Radek Černý (místopředseda) 

2. Pavel Antonín 7. Ondřej Škoda 

3. Zdeněk Faltus 8. Tomáš Preininger 

4. Tereza Mašková 9. Miloslav Vrzal 

5. Miroslav Vácha 10. Ivan Kuželka 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jana Nagyová 3. Libor Kuchyňa 

2. Vít Kaňkovský (předseda) 4. Soňa Měrtlová (tajemnice) 
 
Hosté: 

1. Michal Novotný (VZP) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Setkání se zástupci zdravotních pojišťoven; 

3. Krizové řízení; 

4. Zajištění prohlídek těl osob zemřelých mimo zdravotnická zařízení na území Kraje Vysočina; 

5. Strategie zdravotní péče – vyhodnocení setkání s přednosty základních oborů; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Radek Černý, místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 10 hlasy schválen. K zápisu č. 5/2022 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 10 hlasy schválen. 
 
 
2. Setkání se zástupci zdravotních pojišťoven 
Michal Novotný, zástupce Všeobecné zdravotní pojišťovny, Regionální pobočky Brno, pohovořil 
o problematice dostupnosti primární zdravotní péče v Kraji Vysočina, o zajištění psychiatrické 
péče a zajištění péče o UA uprchlíky a s tím související zřízení UA pointů. 
Dostupnost zdravotní péče  - největším problémem v Kraji Vysočina je zajištění primární péče, 
zejména chybí praktičtí lékaři, praktičtí lékaři pro děti a dorost a stomatologové. Za rok 2021 
VZP iniciovala výběrová řízení na Krajský úřad Kraje Vysočina, v případě odbornosti 001 bylo 
vypsáno 8 výběrových řízení (přihlásil se 1 uchazeč), v případě odbornosti 002 bylo vypsáno 
7 výběrových řízení (přihlásil se 1 uchazeč), v případě stomatologie bylo vypsáno 7 výběrových 
řízení (přihlásili se 3 uchazeči). V současné době se VZP zabývá problematikou bonifikace 
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poskytovatelů – bonifikační programy VZP PLUS. Bonifikace bude cílena na primární péči 
v chybějících odbornostech a na oblasti se zhoršenou dostupností zdravotních služeb (nejvíce 
podnětů je z ORP Jihlava).  
Zajištění dětské psychiatrické péče – záležitost byla řešena v závěru loňského roku, zejména 
řešení náhlých stavů v případě dětí. Dětských psychiatrů je velmi málo. Podařilo se kontaktovat 
MUDr. Mgr. Ivonu Svrčkovou z Třebíče, která je ochotná po domluvě zajistit konzilium nad 
daným dětským pacientem. V minulém roce bylo vypsáno výběrové řízení na tuto odbornost, ale 
žádný uchazeč se do výběrového řízení nepřihlásil. Jediným poskytovatelem akutní lůžkové 
péče v oboru dětské a dorostové psychiatrie v ČR je Krajská nemocnice Liberec. V Kraji 
Vysočina by teoreticky mohla být nasmlouvána dětská psychiatrická péče v Nemocnici 
Havlíčkův Brod a Velká Bíteš, ale v současné době nasmlouvaná tato péče není.  
Zajištění péče o UA uprchlíky, UA pointy – ministerstvo zdravotnictví dalo pokyn svým přímo 
řízeným nemocnicím, tzn. fakultním nemocnicím, zřídit UA pointy. V krajích, kde fakultní 
nemocnice nejsou, je zřízení UA pointu v rámci nemocnice s urgentním příjmem I. typu 
doporučeno. Na pracovištích lékařské pohotovostní služby by měly být všechny výkony 
nasmlouvány, pokud má poskytovatel požadavek na rozšíření, existuje seznam výkonů, které je 
možné na tato pracovitě nasmlouvat. V případě, že si UA uprchlík nedokáže zajistit péči 
u praktického lékaře, měl by být směřován do těchto UA pointů. Zajišťování konkrétní péče – 
situace není vyhrocená, není to velký problém. Je využíván webový odkaz, kam se lékaři 
dobrovolně hlásí www.lekariproukrajinu.cz. VZP provádí registraci UA uprchlíků, kteří mají po 
zaevidování stejný nárok na poskytnutí zdravotní péče jako čeští občané. Nově je třeba zajistit 
preventivní prohlídky ukrajinských dětí před vstupem do kolektivu.  
 
Zdeněk Faltus se dotázal, zda se plánuje navýšení úhradových balíčků za jednodenní chirurgii, 
které jsou již třetí rok ve stejné výši. 
Michal Novotný sdělil, že balíčkové ceny jednodenní péče bude řešit na centrále, a to jak po 
finanční stránce, tak obsahové stránce.  
 
Tomáš Preininger vznesl dotaz, kolik procent pojištěnců má VZP v rámci Kraje Vysočina a jakou 
platnost má registrace k zdravotnímu pojištění pro UA uprchlíky. 
Michal Novotný odpověděl, že v Kraji Vysočina je propojištěnost VZP nejvyšší v rámci celé 
České republiky, pohybuje se kolem 70 %. Na počátku uprchlické krize probíhala registrace na 
dobu jednoho roku od data udělení víza. Lex Ukrajina I. stanovil, že státem hrazené pojištění 
bude po dobu 150 dní.  
 
Na základě dotazu Lukáše Kettnera pohovořil Michal Novotný o kapacitě praktických lékařů pro 
děti a dorost v Kraji Vysočina. 
 
Následně bylo řešeno zajištění dětské psychiatrické péče. Miroslav Vrzal navrhl a členové 
zdravotní komise se shodli, že je třeba opětovně v této problematice urgovat ministerstvo. 
Zdravotní komise doporučuje opětovně požádat Ministerstvo zdravotnictví ČR o stanovisko 
k věci zajištění dětské psychiatrické péče. 
 
Lukáš Kettner požádal o zaslání informace, co přesně bylo domluveno s MUDr. Svrčkovou. 
 
Michal Novotný informoval o nově nasmlouvané péči, která od 1. 1. 2022 funguje v Brně, jedná 
se o Centrum krizové péče. Členům komise k tomuto budou zaslány bližší informace.  
 
Lukáš Kettner se dotázal, kolik stomatologů v Kraji Vysočina nemá smlouvu s pojišťovnou. 
Michal Novotný sdělil, že pouze 5 stomatologů v Kraji Vysočina nemá uzavřenou smlouvu 
s žádnou zdravotní pojišťovnou. 
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Členové zdravotní komise se shodli, že za chybějící dětské odbornosti může především špatně 
nastavený systém vzdělávání. 
 
Z dalšího jednání se omluvil a odešel člen komise Lukáš Kettner. 
 
 
3. Krizové řízení 
David Talpa okomentoval podkladový materiál, který popisuje krizové řízení v oblasti 
zdravotnictví a hodnotí problematiku připravenosti zdravotnictví kraje k zajištění nezbytných 
zdravotních služeb obyvatelstvu Kraje Vysočina při mimořádných událostech a za krizových 
stavů.  
Podkladový materiál členové komise s předstihem obdrželi. 
 
Usnesení 004/06/2022/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
předložené informace z oblasti krizového řízení. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
V době hlasování nebyli přítomni 2 členové komise. 
 
 
4. Zajištění prohlídek těl osob zemřelých mimo zdravotnická zařízení na území Kraje 
Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
David Talpa sdělil, že s účinností od 1. 1. 2022 uzavřel Kraj Vysočina Smlouvu o zajištění 
prohlídek těl osob zemřelých mimo zdravotnická zařízení na území Kraje Vysočina. Smlouva na 
dobu neurčitou byla uzavřena se  společností 1. Koronerská s.r.o., Benešova 141, Trutnov, na 
základě proběhlé veřejné zakázky, kdy byla podána jediná nabídka výše zmíněné společnosti. 
Prohlídky těl osob zemřelých jsou zajišťovány nepřetržitě, tj. 7 dní v týdnu a 24 hodin denně. 
Kraj Vysočina hradí paušální částkou 1498 Kč za jednu prohlídku. Odbor zdravotnictví má 
v rozpočtu na zajištění služby prohlídky těl zemřelých částku ve výši 2 247 000 Kč ročně 
(měsíčně 187 250 Kč). Odbor zdravotnictví nezaznamenal problémy s přechodem služby na 
nového poskytovatele. Veškeré prohlídky, které byly indikovány prostřednictvím ZZS, byly 
provedeny v souladu s uzavřenou smlouvou. 
 
Usnesení 005/06/2022/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
způsob zajištění prohlídek těl osob zemřelých mimo zdravotnická zařízení v Kraji Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Strategie zdravotní péče – vyhodnocení setkání s přednosty základních oborů 
Tento bod bude znovu zařazen na zářijové zasedání komise. 
 
David Talpa informoval, že již proběhlo setkání s primáři oborů neurologie, chirurgie, infekčního 
oddělení a pediatrie. V průběhu července a srpna je v plánu realizovat setkání s primáři oborů 
ARO a gynekologie a porodnictví. Následně bude zpracován materiál, se kterým budou členové 
komise seznámeni na zářijovém zasedání. Napříč obory se všichni shodli, že největším 
problémem je personální zajištění, chybějící střední generace v nemocnicích a feminizace 
oborů. 
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Neurologie – největší personální problémy jsou v Nemocnici Pelhřimov, kde je pouze jeden 
neurolog. V Kraji Vysočina máme dvě centra, v Jihlavě a Novém Městě na Moravě. Předpokládá 
se, že další iktové centrum by mohlo vzniknout v Havlíčkově Brodě (personálně i přístrojově jsou 
připraveni). Nemocnice Jihlava by se chtěla profilovat jako specializované centrum, ale naráží 
na chybějící personál. 
Chirurgie – potýká se s přetížením po covidu, chirurgové pociťují velký nedostatek onkologů 
v kraji, v důsledku toho může dojít k utlumení onkochirurgických zákroků. Péče je poskytována 
kvalitně.  
Infekční oddělení – personál, zejména sestry, je vyhořelý. V současné době se jedná 
o neatraktivní obor v souvislosti se zkušenostmi s covidem. Do budoucna by se měl řešit vznik 
infekčního oddělení v Nemocnici Pelhřimov.  
Pediatrie – nemocnice jsou a budou jediní, kteří vychovávají nové pediatry (i pro ambulantní 
sektor) z toho důvodu bude nutné personální posílení.  
Uskutečnilo se také jednání primářů ORL, potýkáme se s nedostatkem ORL lékařů, zejména 
v Jihlavě, která jediná je schopná zajistit péči 24/7.  
 
 
6. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 15. 9. 2022 od 15:30. 
 
 
7. Závěr 
Radek Černý poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Radek Černý 
místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 23. 6. 2022. 


